

赵宪庚

凝聚态和核物理学家，中国工程院院士。1982年毕业于山西大学，1991年获中国工程物理研究院研究生部理学博士学位。曾任中国工程物理研究院院长，中国工程院副院长。现为十三届全国人大常委、全国人大环资委副主任委员、中国工程物理研究院高级科学顾问、中国核学会副理事长。是国家杰出青年基金获得者，获中国优秀博士后称号、求是杰出青年奖、何梁何利奖、周光召奖，享受政府特殊津贴，是国家百千万人才工程一二层次人选。获国家科技进步一等奖3项、部委级科技进步一等奖3项。

Prof. ZHAO Xiangeng, specialized in condensed matter physics and nuclear physics, is Member of Chinese Academy of Engineering (CAE). He graduated from Shanxi University in 1982, received PhD in Science from Graduate School of China Academy of Engineering Physics (CAEP) in 1991. He was the former President of CAEP and former Vice President of CAE.

Currently, he works as Member of Standing Committee of National People's Congress (NPC) of P.R.China and Vice Chairman of Environment and Resources Protection Committee of NPC. He is also a senior scientific consultant of CAEP and Vice Chairman of China Nuclear Society. The awards he received include winner of National Science Fund for Distinguished Young Scholars, China's Outstanding Post-Doctor, the Qiushi Outstanding Youth Award, the HLHL Award of Scientific and Technological Progress, the Zhou Guangzhao Award, receiver of the Special Government Allowance and the Grade 1/Grade 2 candidate of the National Millions of Talents Project in China. In addition, he has won 3 times of the First Prize for China's National Scientific and Technological Progress Award and 3 times of the First Prize for Scientific and Technological Progress Award at ministerial level in China.